

Report by the Treasurer of ICOMOS
By Pamela Jerome**Fundraising**

The Secretariat continues to work on proposals for projects, such as EP mentoring and the Africa initiative that provides training on identification of heritage and documentation. We continue to maintain correspondence with our fundraising consultants for feedback.

World Monuments Fund's Watch

Attempts to negotiate an increase in pay for work performed to evaluate WMF's Watch nominations did not meet with success. The new administration of WMF is taking a "gap year" on the Watch and when it resumes, has indicated that they will reach out to prior nominees to request reviews gratis. Between the amount of time expended by Expert members and EPs, as well as the Secretariat and the SCO coordinator, ICOMOS was being paid the equivalent of \$1/hour. Hence, the situation was no longer tenable also considering that the price had remained the same for 12 years, whereas the Secretariat's costs rise annually.

However, ICOMOS is in discussions with other organizations with similar needs where our expertise can assist in evaluating funding proposals received by those organizations. We expect to have better success and more equitable pay with these.

Rapport du Trésorier de l'ICOMOS
Par Pamela Jerome**Collecte de fonds**

Le Secrétariat continue à travailler sur des propositions de projets, tels que le mentorat des émergents professionnels et l'initiative africaine qui fournit une formation sur l'identification du patrimoine et la documentation. Nous continuons à entretenir une correspondance avec nos consultants en collecte de fonds pour obtenir un retour d'information.

World Monuments Fund's Watch

Les tentatives de négociation d'une augmentation de salaire pour le travail d'évaluation des nominations du WMF Watch n'ont pas été couronnées de succès. La nouvelle administration du WMF prend une « année sabbatique » sur le Watch et lorsqu'elle reprendra, elle a indiqué qu'elle s'adresserait aux nominés antérieurs pour leur demander des évaluations gratuites. Entre le temps consacré par les membres experts et les EP, ainsi que le Secrétariat et le coordinateur SCO, l'ICOMOS était payé l'équivalent d'un dollar de l'heure. La situation n'est donc plus tenable, d'autant plus que le prix est resté le même depuis 12 ans, alors que les coûts du Secrétariat augmentent chaque année.

Cependant, l'ICOMOS est en discussion avec d'autres organisations ayant des besoins similaires où notre expertise peut aider à évaluer les propositions de financement reçues par ces organisations. Nous espérons avoir plus de succès et une rémunération plus équitable avec ces organisations.